
Zápisnica zo zasadnutia výboru Slovenskej 

angiologickej spoločnosti (S.A.S.) 

 

Dátum: 16.2.2022, 17.00 hod     Miesto: On-line rokovanie 

Zúčastnení:  Doc. MUDr. Juraj Maďarič, PhD. – prezident SAS 

členovia výboru: MUDr. Ewald Ambrózy, PhD., Doc. MUDr. Denisa Čelovská, PhD, MUDr. Katarína 
Dostálová, PhD. MPH, MUDr. Andrej Džupina, PhD., MBA., MUDr.Patrik Jakubek, MUDr. Dáša 
Kmecová, PhD, MUDr. Miroslav Širila, MUDr. Ivar Vacula, PhD.,  

členovia dozornej rady: MUDr. Eva Bojdová, MUDr. Ľubomír Fľak, PhD, MUDr. Iveta Kopalová 

ospravedlnili sa: 0      zapisovateľ: MUDr. Ľ. Fľak, PhD 

 

Program:  Privítanie účastníkov prezidentom S.A.S., predstavenie programu schôdze výboru 
a následne jeho schválenie. 

Body programu: 1) Otvorenie   

         2) Plán aktivít na rok 2022 

        3) XXX. Kongres SAS 

      4) Prehľad stavu aktivít SAS -MZ SR 

      5) Rôzne 

 

K bodu programu č.2: Plán aktivít na rok 2022  

Potvrdenie organizovania týchto podujatí: 11.Angiologický deň NÚSCH (25.3.2022), XII. Lymfologický 
deň (13.5.2022) v Tatranskej Lomnici, Angiologický deň LFUK (25.5.2022), Zatiaľ nedošlo k upresneniu 
k organizácii 28. CZ-SK Angio sympózia Lednice, XXX. Kongres SAS (22.-24.9.2022, Tále, Hotel Partizán), 
8-th Congress of the ESVM (8.-10.10.2022). Zároveň sa očakáva väčšia účasť na 47. Angio dny Praha 
(24.-26.2.2022) a 24. slovenský kongres cievnej chirurgie (7.-9.4.2022) 

K bodu programu č.3: Príprava XXX. kongresu SAS 

- plánuje sa prezenčná forma kongresu, pri tvorbe programu je potrebné zohľadniť fakt, že ide 
o jubilejný ročník 

- Informácia o harmonograme príprav: už spustená registrácia, on-line prihlásiť sa dá do 4.9., 
pre vystavovateľov do 31.5.. Zasielanie abstraktov do 15.5.. Návrh odborného programu by 
mal byť pripravený do konca apríla-mája 2022. 



-  Prezident SAS predstavil zoznam pripravovaných blokov, vyzval k návrhom na zahraničných 
hostí.  

o Vzhľadom na jubilejný ročník prebehla diskusia o forme zapojenia zakladajúcich členov 
S.A.S. a niektorých zahraničných hostí. Dr.Vacula navrhol, aby záštitu nad týmto 
blokom prevzala prof. Štvrtinová. Vyslovený bol všeobecný súhlas.  

o Dr.Vacula informoval o komunikácii s prim.Mondekom ohľadom tradičnej spolupráce 
zástupcov S.A.S. na kongrese cievnej chirurgie a opačne.  

o „Preventívny blok“ – Doc. Čelovská navrhla obsah „preventívneho“ bloku, diskutovaní 
boli ako prípadní zahraniční hostia pre tento blok prof. Vráblik a/alebo prof. Piťha, ako 
jedna z možných tém aj liečba hyperlipoproteinémie (PCSK9, resp. inklisiran). Doc. 
Čelovská požiadala o možnosť, aby bol blok v hlavnej sále pre veľký minuloročný 
záujem. Dr.Džupina podporil túto tému i vzhľadom na snahy, aby angiológovia mohli 
predpisovať PCSK9 v rámci intenzívnej sekundárnej prevencie KV ochorení.  

o Blok ambulantných angiológov – Dr. Jakubek by mal premyslieť vhodné témy na 
spoločnú diskusiu. Na margo minuloročného bloku ambulantných angiológov sa 
Dr.Vacula pýtal na jeho event. praktické výstupy (napr. smerom k zdravotným 
poisťovniam). Iní členovia výboru (Doc.Maďarič, Dr.Kmecová) neforsíroval potrebu 
výstupov takýchto blokov smerom k iným inštitúciam. 

o Blok intervenčnej angiológie (IA) – Dr.Širila pripomenul stanovy, podľa ktorých môže 
byť na zasadnutia výboru prizývaný aj predseda sekcie a navrhol, aby sa budúcich 
zasadnutí (hlavne v prípade prípravy kongresu) zúčastnil aj predseda sekcie IA Dr. 
Vařejka. Návrh bol podporený. Dr.Širila s Dr.Vařejkom vypracujú návrh bloku.  

o Workshopy: Dr.Vacula navrhol workshop na tému USG renálnych artérii, ktorý by 
pripravil Doc.Maďarič. Dr.Vacula navrhol i workshop na tému základy transtorakálnej 
ultrasonografie pre angiológa (funkcia/rozmery ĽK, PK...) a využitie v rámci dif dg napr. 
dýchavice, opuchu DK. Tento návrh sa stretol s podporou členov výboru. Vedením 
bloku by bol poverený Dr. Vacula a Dr.Džupina. 

o Dr.Širila navrhol tému do bloku preventívnej medicíny – „či má význam preventívne 
USG art.systému u asymptomatického pacienta s rizikovými faktormi aterosklerózy“. 
Dr. Dostálová na túto tému navrhla radšej prednášky angiológov na kongrese 
praktických lekárov. Doc. Maďarič podporil túto tému i na kongrese SAS, ale bude 
potrebné rozšíriť blok preventívnej medicíny, resp. zakomponovať tému do iného 
bloku 

o Dr.Džupina navrhol i témy ako napr liečba hypertenzie, hyperlipoproteinémie ako sú 
v programe kongresu českej angio spoločnosti. Tento návrh nenašiel širšiu podporu.  

o Súčasťou kongresu by mali byť i „voľnočasové“ aktivity – ako boli v minulosti napr. 
nordic walking, golf, SM systém. Dr.Širila navrhol beh (3-4 km). Dr.Vacula podporil túto 
aktivitu, nech sa zúčastní čo najviac účastníkov. Ako ďalšia aktivita navrhnutá 
lukostreľba, ktorú by mohla sprostredkovať Dr. Kopalová a vedela by zabezpečiť 
inštruktora. Program sa upresní.   

o  Hudobný hosť – Dr.Vacula zabezpečí hudobného hosťa – súhlas so žánrom vážnej 
hudby vzhľadom k jubilejnému ročníku  

o  Ocenenia jubilantom a zahraničného hosťa – zo zahraničných hostí navrhnutý prof. 
Carpentier, udelenia čestného členstva SAS. Ocenenia vybraných jubilujúcich členov 
S.A.S. budú zvážené. Dr. Vacula na túto tému zdôraznil, že je potrebné nastaviť (a 
dodržiavať) pravidlá SAS SLS pre takéto oceňovanie. Zároveň pristupovať prísne 
individuálne podľa práce odvedenej pre SAS/angiológiu na SR. Na nasledujúcej schôdzi 
výboru sa ocenenia upresnia. 

K bodu programu č.4:  Prehľad stavu aktivít SAS -MZ SR 



- Doc. Maďarič informoval o aktivitách SAS (hlavne Dr.Vacula a Doc. Maďarič) v spojitosti 
s novelou zákona o lieku, bol iniciovaný a naformulovaný list, ktorý si adoptovala SLS ako svoj 
odmietavý postoj k uvedenej problematickej novele. 

- Odborná pracovná skupina C pre KV systém:  zástupca za SAS Dr.Vacula informoval, že po 
komunikácii so zástupcami sekcie farmácie MZSR na tému indikačných obmedzení NOAK, má 
prísľub, že MZSR tomu dáva prioritu a plánujú sa zmeny v prospech pacientov s vaskulárnym 
ochorením. Zároveň Dr.Vacula vyslovil poľutovanie, že zástupcovia SKS nekoordinujú aktivity 
s SAS. 

- Dr.Džupina, ako hlavný odborník MZSR pre angiológiu informoval o aktivite MZSR - 
plánovanom stretnutí s hlavnými odborníkmi na tému LMWH, keďže na Slovensku bol 
prehlbujúci sa deficit týchto preparátov pre nízku nastavenú cenu. V deň zasadnutia výboru 
dostal Dr.Džupina informáciu, že MZSR rozhodlo o zvýšení hradenia LMWH na priemernú cenu 
v EU, čo by malo skoro zlepšiť zásobovanie slovenského trhu.   

- Zoznam zdr. výkonov: výbor SAS poveril Dr.Širilu, aby skontroloval zoznam z hľadiska výkonov 
interv.angiológie a doplnili sa chýbajúce položky. Dr.Džupina už skontroloval výkony 
ambulantných USG výkonov, kde boli uvedené všetky realizované výkony. Potrebné do 
začiatku marca skontrolovať.     

- Štandardné dg a th postupy: Dr. Vacula sa pýtal na progres v príprave chýbajúcich materiálov.  
o Dr. Ambrózy (téma chron ven ochorenia) materiál predloží v skorom termíne tento 

rok. Prezident SAS informoval o potrebe kontroly tohto materiálu pred zverejnením 
štandardným prístupom. Dr. Vacula sa pýtal na zaradenie stacionárov -zatiaľ podľa Dr. 
Ambrózyho sa tak nestalo a dohodlo sa na doplnení.  

o Doc. Maďarič informoval, že proces schvaľovania jeho témy (AAA) stojí -nedošlo 
k stretnutiu a úpravách s predkladateľom témy AAA za angiochirurgiu. Vzhľadom na 
nové odporúčania ESVS k AAA bude musieť materiál prepracovať, ale pre pracovnú 
vyťaženosť nevie povedať čas dokončenia.  

o Dr. Dostálová informovala, že má materiál rozpracovaný, nevie povedať termín 
ukončenia.  

o Dr.Širila už svoj materiál má zadaný do systému, dokončí ho a pošle na schválenie.  

Dr.Džupina zdôraznil, že ide o vážne a dôležité dokumenty, lebo zdr.poisťovne sa pri preplácaní 
výkonov na tieto štandardné postupy odvolávajú. Mali by obsahovať všetko, čo je v koncepcii odboru 
– ako napr.stacionáre pri chron venóznych ochoreniach. 

K bodu programu č.5:  Rôzne  

1) Doc. Maďarič informoval, že sekretariát SAS zvažuje alternatívne miesta konania kongresu SAS na 
ďalšie roky. Dôvodom sú stúpajúce ceny hotela Partizán, postupne nedostatočná kapacita ubytovania 
a nedostatok priestorov pre vystavovateľov. Ako alternatívy bol zvažovaný Grand hotel Bellevue Starý 
Smokovec, Grand hotel Permon a Hotel Patria. Prebehla diskusia k uvedeným návrhom -zhodnotené 
plusy a mínusy konkrétnych miest. Dr.Širila požiadal sekretárku SAS k vypracovaniu detailnejšej analýzy 
prínosu nového hotela z hľadiska priestoru i ceny, či sa zmena vyplatí. Doc. Maďarič prezentoval, že 
doterajšie miesto kongresu je vo väčšine aspektov vyhovujúce, prínosom zmeny môže byť lokalita 
Vysokých Tatier s lepšou možnosťou pritiahnutia zahraničných hostí a  ubytovacie kapacity. Otázkou 
ostáva kvalita služieb, ktorá je v hoteli Partizán vysoká a adekvátne prednáškové priestory, ktoré môžu 
byť v niektorých iných zariadeniach problematické. Výzva na hľadanie prípadných ďalších alternatív. 

2) Doc.Maďarič informoval o práci multidisciplinárneho Advisory Board na tému VTE u onkologických 
pacientov. Ide o iniciatívu fi Pfizer, výsledkom ktorej je interdisciplinárny konsenzus – Prevencia 
a liečba venózneho tromboembolizmu asociovaného s malignitou, ktorý by mohol byť súčasťou 
štandardných dg a th postupov a zároveň publikovaný v časopise Int.medicína.   



3) Doc.Maďarič opakovane upozornil na aktuálny materiál UEMS (vypracovaný v spolupráci s VAS)
k európskemu štandardu postgraduálnej prípravy v angiológii, kde došlo k zmene oproti materiálu
z roku 2016. Pôvodná podmienka 2-ročného spoločného internistického kmeňa vypadla a nahradila ju
2- ročná príprava v hociktorom spoločnom medicínskom kmeni (alebo ukončené špecializačné štúdium
v hociktorom odbore). Napriek pripomienkam zo strany ESVM i zo strany minim 4 zástupcov v UEMS
(vrátane Doc.Čelovskej) nedošlo k zmene, ani k vysvetleniu dôvodu zmeny – vypadnutiu
internistického kmeňa. Očakávané sú pripomienky zo strany viacerých členských krajín
a oprava/doplnenie textu dokumentu.

4) Doc.Maďarič informoval o e-maily od prof. Štvrtinovej, ktorá tlmočila žiadosť VAS o určenie zástupcu
v jej štruktúrach za SAS. Doc.Maďarič zdôraznil, že ak má mať SAS zástupcu v tejto „Independent
foundation“, tak jeho agendou by mala byť snaha o spojenie VAS a ESVM, aby prestalo dochádzať
k triešteniu síl a aktivít a k oslabovaniu európskej angiológie. Do úvahy prichádza doc.Maďarič,
doc.Čelovská, resp. ako bolo diskutované na poslednom zasadnutí výboru SAS, nekooptovanie
zástupcu do tejto organizácie. Tento bod sa upresní pri nasledujúcej schôdzi, alebo hlasovaním „per
rolam“.

5) Dr.Džupina informoval o jednaní k zákonu 363 o liekoch, kde je plánovaná novelizácia. Podľa novely
by sa žiadalo o výnimky z indik obmedzení len pre „výnimočné“ lieky – napr onkologické, ktoré
predstavujú 70% z liekov hradených na výnimku (celkovo ročne cca 60 mil Eur). Tým by angiológovia
nemuseli písať žiadosti o výnimky pre predpis napr. NOAK. Ďalšou plánovanou zmenou je, že
generikum vstupujúce na trh by malo mať cenu nižšiu o minimálne 40% oproti originálu. O vstup lieku
na trh budú podľa novely môcť požiadať aj odborné spoločnosti.

6) Dr.Kopalová sa pýtala, či došlo k zmene v dg a možnosti indikácie kúpeľnej liečby pre angiológov.
Dr.Džupina informoval, že žiadosť (zoznam) bola zaslaná, ale zatiaľ bez odozvy, bez zmeny.

Termín ďalšej schôdze výboru a DR S.A.S.: 06.05.2022 o 17. hod. Pôjde o výjazdové zasadnutie- buď 
Hotel Kaskády alebo Hotel Partizán (upresní sa).   

  Doc. MUDr. Juraj Maďarič, PhD., MPH.    MUDr. I. Vacula, PhD. 

prezident S.A.S. SLS vedecký sekretár S.A.S. SLS 

 Doc. MUDr. D. Čelovská, PhD.  MUDr. E. Bojdová 

 viceprezident S.A.S. SLS   predseda dozornej rady S.A.S. SLS 

V Bratislave 16.02.2022  Zapísal: MUDr. Ľubomír Fľak, PhD. 


